
 
 
El grup municipal MÉS per Palma a l’Ajuntament de Palma presenta al proper Plenari, previ 
dictamen de la Comissió Informativa corresponent, la següent PROPOSICIÓ relativa a: 
 

SALVEM EL POLITÈCNIC 

 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 
L’IES Politècnic és un dels centres educatius més antics de Mallorca. Inaugurat l’any 1932, la seva 
funció era la d’oferir, per primera vegada a l’illa, Formació Professional reglada i de qualitat. L’any 
1934, en un dels seus múltiples escrits sobre la Formació Professional dels treballadors, el seu 
impulsor, Eduard Nouvilas, apel·lava a l’esperit democràtic del president de la Diputació per sol·licitar 
l’ampliació i millora dels espais dedicats a l’escola. L’any 1965 es va traslladar a la seva actual i 
espectacular ubicació al Passeig Mallorca. Per tal de donar resposta a les necessitats de la  
comunitat, i d’ampliar les famílies professionals, el Politècnic va créixer i es va consolidar com a 
referent de la Formació Professional a l’illa.  
 
Els curs 1999/2000 el Politècnic va ampliar la seva oferta educativa per acollir també alumnes 
d’ESO. El procés va funcionar perfectament i posteriorment es va ampliar l’oferta per acollir també 
alumnat de Batxillerat. Durant anys el Batxillerat Nocturn del Politècnic va complir la funció clau 
d’oferir estudis postobligatoris en horaris compatibles amb la vida laboral.  

El Grup Municipal MÉS per Palma presenta aquesta moció assabentat de la preocupació dels 
docents, famílies i alumnat envers la futura situació de l’IES Politècnic. La Conselleria d’Educació i 
Universitats, tot i no tenir un projecte clar de cara al futur d’aquest centre, va anunciar la supressió de 
l’ensenyament dels estudis d’ESO i Batxillerat, deixant-hi només l’ensenyament de Formació 
Professional.  
 
Una vegada coneguts els fets, la preocupació del professorat, de les famílies i de l’alumnat ha anat in 
crescendo, afegint-se al problema la poca disposició de la Conselleria de reunir-se amb l’equip  
directiu i la confusió que tot plegat ha causat dins la comunitat educativa.  
 
El tancament de l’IES Politècnic podria suposar molts inconvenients a la comunitat educativa del 
centre, a causa de la pèrdua de 350 places d’estudiants i de 70 professors que s’haurien de reubicar. 
A més, això també suposaria per a la barriada la pèrdua d’una població flotant que forma part del 
teixit del barri, i que ajuda a la cohesió social i al desenvolupament de la vida quotidiana del centre i 
de la barriada. La situació crearia també molts de problemes a les famílies, que s’haurien de 
desplaçar a altres zones, amb tot el que això suposaria. 
 
A més, ens podem trobar davant un greu problema de vulnerabilitat dels drets laborals del 
professorat. Per tots aquests motius el Consell Escolar hauria d’estar assabentat de tot el procés,  
que s’hauria de dur a terme seguint uns criteris d’actuació consensuats. 
 
Hem de tenir en compte la peculiaritat de l’edifici, la seva ubicació, la seva importància dins la 
història de l’educació a Palma i a Mallorca i, sobretot, el fet de ser un centre d’educació pública que 
ha lluitat molt per mantenir-se i per donar un servei al barri i, per extensió, a la ciutat. 

Tenim coneixement d’un informe elaborat pel centre que avala la viabilitat de la continuació de la 
convivència de les dues propostes educatives, CIFP i IES. Aquest informe aporta transparència i 
rigor per a poder prendre les decisions més favorables envers l’interès general. Aquesta viabilitat 
passa per respectar la voluntat del claustre, a través del consens i del compliment del marc legal que 
els empara. 
  



 
Per poder fer el seguiment d’aquest procés de forma rigorosa s’ha creat una Comissió Mixta, 
constituïda a parts iguals per professorat de Formació Professional i de Secundària i pel director del 
centre. El seu objectiu és establir les condicions necessàries per assegurar que es compleix la 
voluntat expressada pel claustre durant el procés de transició d’aquesta possible divisió.  
 
Sense una proposta concreta per part de la Conselleria, actualment tant el professorat com l’alumnat 
es troben en una situació d’indefensió i d’incertitud de cara al futur. La decisió unilateral presa per la 
Conselleria no assegura quines seran les condicions de reubicació ni del professorat, ni de l’alumnat, 
i tampoc els assegura cap tractament especial ni cap avantatge a l’hora de triar centre. Tot plegat 
mostra una intolerable falta de respecte per part de la Conselleria envers la comunitat educativa. 
 
Per tot això, el grup municipal MÉS per Palma presenta la següent  
 
 

PROPOSTA D’ACORD 
 

 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern a instar a la Conselleria d’Educació 

i Universitats a reunir-se amb la comunitat educativa del centre Politècnic per informar-la de 
les seves intencions de forma rigorosa, i a treballar-hi en una marc de concòrdia i respectant 
al màxim el consens amb el conjunt del professorat, de l’alumnat i de les famílies. 

 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern a instar a la Conselleria d’Educació 

i Universitats a donar continuïtat a les línies i cursos d’educació secundària i de batxillerat a 
l’IES Politècnic. 

 
 
 
Palma, 20 de novembre de 2024 
 
 
 
 
 
 
 
 

Neus Truyol Caimari  
Portaveu del Grup Municipal 
MÉS per Palma 
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